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Milé sestry a bratia v Kristovi

Veľké sviatky v cirkevnom roku sa snažíme osláviť dlhšie – Veľkú noc a Vianoce si predlžujeme o celý

týždeň, vnímame ich ako oktávu – teda osem sviatočných dní. Dnes slávime druhý deň veľkonočnej

oktávy, ktorý je vo väčšine európskych krajín sviatočným dňom. Máme možnosť predĺžiť si naše

duchovné stretnutie s Kristovým novým životom, prehĺbiť našu skúsenosť s ním.

Evanjeliá nám opisujú veľkonočné svedectvá biblických postáv, približujú ich rôzne reakcie na správy

o tom, že Ježiš žije... Ich reakcie sú prekvapivé. Najväčšie odhodlanie by sme čakali pri učeníkoch,

ktorí trávili s Ježišom, debatami s ním najviac času. Tí ale ustráchaní, v obavách o vlastné životy, boli

schovaní za zatvorenými dverami.

Aj my často v živote radšej hľadáme istotu – zabezpečenie. Nielen vo viere, ale aj v živote radšej

vyčkávame v bezpečí, čo povedia iní, ako sa vyvinie situácia - podľa toho aj my zareagujeme, podľa

toho sa aj my sa hlásime alebo nie k pravde, k dobru. Pri učeníkoch nás to viac prekvapuje, lebo oni

s Kristom trávili najviac času, mali aj najviac skúseností s ním.

Oproti tomu sme videli ženy, ktoré sa nebáli. Išli priamo do centra situácie, priamo k hrobu –

nezvažovali, že tam budú strážnici najatí nepriateľskou mocou. Akoby aj nám chceli naznačiť, že aj vo

chvíli ohrozenia je dôležité nebáť sa, postaviť sa životu čelom, len tak vzniká osobná skúsenosť.

V prípade žien to nebola len bezprostredná skúsenosť prázdneho hrobu. Premietala sa do nich

skúsenosť, ktorú nadobudli počas putovaní s Ježišom. Možno je chybou, že evanjelisti na základe

vtedajšieho mužského uhla pohľadu opisujú skoro výlučne skúsenosti mužov – apoštolov s Ježišom.

Zaujímavá je v dnešnom evanjeliu aj reakcia Ježiša: choďte a oznámte mojím bratom aby išli do

Galiley. Na jednej strane oslovenie bratia predstavuje dôvernejšie označenie apoštolov ako keď anjel

hovoril o učeníkoch. A okrem toho Galilea naznačila miesto, kde celý príbeh s Ježišom začal. Kde aj

učeníci zbierali prvé skúsenosti s Ježišom, kde ich povolal za svojich apoštolov. Kde im Ježiš

vysvetľoval svoje učenie, ktoré ich zaujalo. Pripomenulo im chvíle, kedy jeho slová zapaľovali ich

srdcia. Ježiš im naznačil, že Boh stojí za svojim pôvodným prísľubom.

Vieme, ako to dopadlo. Napriek počiatočnému strachu, obavám srdcia apoštolov, ktorých Ježiš nazval

svojimi bratmi, postupne naplnilo nové nadšenie. Svoju obnovenú skúsenosť s Ježišom pretavili do

svedectva o novom živote. Z ustráchaných učeníkov sa stali premenení ľudia, ktorí Ježišovu vec prijali

za svoju a začali ju niesť ďalej.

Je to výzva aj pre nás. Aby sme aj my prijali nový život, ktorý nám Kristus ponúka. Aby sme o ňom

mohli aj svedčiť pred dnešným svetom, ktorý je viac orientovaný na vonkajšok.
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